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MUOVIJÄTTEEN KERÄYSPISTEIDEN LISÄÄMINEN SIIKAJOENKUNNASSA 

 

Olen tehnyt muutamavuosi sitten valtuustoaloitteen muovijätteen keräämisestä kunnan omana 

toimintana. Silloinen aloite ei saanut Siikajoenkunnassa mitään toimintaa aikaiseksi. Teen nyt uuden 

aloitteen muovin keräämisestä kunnassa ja toivon että aihe on kypsynyt siihen pisteeseen että olisi aika 

toimia. Muovi on arvokas ja hyödyllinen raaka-aine, jonka voi käyttää uudestaan. Muovien hyödyntäminen 

jätteenä on edennyt pitkin harppauksin Suomessa mutta valtaosa muoviroskasta päätyy edelleenkin 

sekajätteen mukana polttoon. Muovipakkauksista kierrätetään alle viidennes. 

Kotitalouksien muovijäte keräys kuluttajilta alkoi vuonna 2016 ja ne käsitellään Fortumin 

muovijalostamossa Riihimäellä.  EU:n kiertotalouspaketin tavoitteena on, että vuonna 2025 puolet 

muovipakkauksista kierrätetään. Suomessa se tarkoittaa noin 55 miljoonaa kiloa. Silloin Riihimäen laitosta 

ei tarvitse enää ruokkia tuontimuovilla. 

Kuluttajille tuleekin siis tarjota riittävät mahdollisuudet kierrättää muovijätteensä. Tämä tarkoittaa 

enemmän valistusta ja ennen kaikkea riittävät keräysvälineet tarpeeksi lähelle. Alkuun tarvitaan myös 

kuntien panosta. Pikkuhiljaa muovinkierrätyksestä tulee osa kuluttajien arkea. 

Siikajoen kunnassa muovin keräyspiste on vain Revonlahdella. Koska keräyspistettä ei saada lähemmäs 

kuntalaisia jätteen kerääjän toimesta niin voisiko Siikajoenkunta harkita keräyspisteiden perustamista eri 

kylille siten, että keräyspisteistä muovijäte kuljetettaisiin kunnan toimesta Revonlahdelle. Se millaista 

kotitalouksissa tulevaa muovia keräilypisteillä kerättäisiin? tai millaisiin astioihin keräystä tehtäisiin? sen 

varmasti pystyy tekninen toimi parhaiten päättämään. 
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